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Protokół nr 61 
z wyjazdowego posiedzenia Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

w dniu 13 grudnia 2023 roku 
na terenie Uzdrowiska Goczałkowice - Zdrój sp. z o.o. 

 
Posiedzenie prowadziła Alina Bednarz, Zastępca Przewodniczącego Komisji. 
Członkowie Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia zgodnie z listą obecności 
(załącznik nr 1 do protokołu). 
W posiedzeniu wzięli również udział goście zgodnie z listą obecności (załącznik nr 2 do 
protokołu).  
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  
2. Wizytacja Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój, a w szczególności nowo 

uruchomionych dwóch urządzeń uzdrowiskowych: Pijalni Wód Leczniczych i 
Tężni Solankowej wraz z Eko- Zakątkiem oraz innowacyjnego sprzętu 
rehabilitacyjnego.  

3. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego.  
4. Sprawy różne. 

 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz rozpoczęła posiedzenie 
Komisji, powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu - członków Komisji oraz 
przedstawicieli Uzdrowiska Goczałkowice - Zdrój sp. z o.o. zgodnie z listami obecności. 
Stwierdziła quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków przez Komisję. 
Przesłany w powiadomieniu porządek posiedzenia: 1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie 
porządku. 2. Wizytacja Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój, a w szczególności nowo 
uruchomionych dwóch urządzeń uzdrowiskowych: Pijalni Wód Leczniczych i Tężni 
Solankowej wraz z Eko- Zakątkiem oraz innowacyjnego sprzętu rehabilitacyjnego. 3. 
Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 4. Sprawy różne.  
Nikt nie wniósł uwag do proponowanego porządku.  
Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia.  
 
Ad. 2  
Wizytacja Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój, a w szczególności nowo uruchomionych dwóch 
urządzeń uzdrowiskowych: Pijalni Wód Leczniczych i Tężni Solankowej wraz z Eko- Zakątkiem 
oraz innowacyjnego sprzętu rehabilitacyjnego.  

Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
rozpoczął prezentację Uzdrowiska od Pijalni Wód Leczniczych: Stara Pijalna pięknie 
odrestaurowana i otwarta oficjalnie we wrześniu 2023 roku. Jest to zarejestrowane 
jako urządzenie uzdrowiskowe, lecznicze. Jest jednym z dwóch ostatnio oddanych 
urządzeń – drugim jest tężnia. Woda lecznicza transportowana jest do Goczałkowic z 
Uzdrowiska Szczawnica. Walczymy o rozszerzenie możliwości leczniczych, o 
rozszerzenie operatu uzdrowiskowego gminy. Zakontraktowaliśmy się w tej chwili na 
10 lat z Narodowym Funduszem Zdrowia w zakresie lecznictwa uzdrowiskowego. Jest 
to istotne też dlatego, że cały czas spłacamy zobowiązania covidowe. Spłaciliśmy już 
dużą część zobowiązań wymagalnych, ale jeszcze sporo zostało. Potrzebujemy coraz 
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większej bazy noclegowej, by wykorzystywać bazę zabiegową. Stąd wszystkie plany 
Uzdrowiska oparte są na odtworzeniu zasobu lokalowego. Pierwsza decyzja uzyskana 
w systemie Jowisz – zgoda na budowę nowego szpitala rehabilitacyjno – 
reumatologicznego, dla którego uzyskaliśmy uzgodnienie konserwatorskie. Pozostaje 
pozyskać finansowanie – na pewno będzie konieczna inżynieria finansowa. Musimy to 
zrobić, bo dotychczasowa infrastruktura nie spełnia współczesnych wymogów. Stąd te 
wszystkie plany dotyczące odtworzenia, a wykorzystanie dotychczasowego domu 
zdrojowego na działalność typowo leczniczą w zakresie rehabilitacji. To działalność 
dominująca działalność poza działalnością leczniczą. Jest dużo osób, które chcą tu 
być leczone, ale my nie jesteśmy w stanie ich przyjąć, a płatnik zapłacić.  
Radny Jan Kawulok zapytał, co Uzdrowisko oferuje w zakresie reumatologii? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że ma dwa oddziały – klasyczną reumatologię i rehabilitację leczniczą.  
Radna Ewa Żak zapytała, czy jest rehabilitacja po urazach? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że tak. Mamy oddziały szpitale, mamy centrum diagnostyczne, własne 
laboratorium, pracownię rentgenowską.  
Radny Piotr Bańka pytał o zakresy świadczeń.  
Dyrektor ds. Medycznych Roman Tworek odpowiedział, że jest rehabilitacja, 
reumatologia, również laryngologia. Jednostka ma dwa profile medyczne- lecznictwo 
uzdrowiskowe i szpital rehabilitacyjno-uzdrowiskowy 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że różne rodzaje działalności są stale rozwijane poprzez wszystkie 
zakupy realizowane przy przychylności Samorządu Województwa.  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz podniosła kwestię czasu 
oczekiwania na świadczenia.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
powiedział, że nie ma problemu z reumatologią – czas oczekiwania to około 3 
miesiące. Problem przyjęcia na oddział rehabilitacyjny jest szerszy – generalnie 
wszystkie osoby, które są w stanie stabilnym praktycznie nie doczekają się przyjęcia.  
Dyrektor ds. Medycznych Roman Tworek uzupełnił: Jesteśmy zobowiązani przez 
NFZ do przyjmowania osób pourazowych, pooperacyjnych w ciągu pół roku i to 
załatwia ten temat. Jeżeli złoży pacjent skierowanie – ma być przyjęty w ciągu pół roku. 
W przypadku przewlekłego pacjenta nie ma takie wymogu.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
zwrócił uwagę, że większość osób przyjeżdżających do Uzdrowiska to osoby w wieku 
poprodukcyjnym. To pociąga za sobą konieczność zmiany oferty, by udostępnić 
świadczenia dla osób, które tego potrzebują.  
Radna Ewa Żak zapytała, czy osoby mogą wykupić sobie prywatnie rehabilitację? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że tak: Zarówno pobyty sanatoryjne jak i na oddziale. Czas oczekiwania 
nie jest bardzo długi, ale zależy to od czasu. Na pewno w sezonie jest duże obłożenie. 
Radna Jadwiga Baczyńska interesowała się, jakie są ceny komercyjnego pobytu?  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że to zależy od liczby udzielanych świadczeń, ale to jest kilkaset złotych 
za dobę.  
Radna Jadwiga Baczyńska zapytała, czy zabiegi wybiera się samemu? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że wszystko jest w decyzji lekarza. Jest wizyta wstępna i na podstawie 
wizyty są ustalane zabiegi.  
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz podkreśliła, że Uzdrowisko 
oferuje korzystne pakiety komercyjne z dojazdem.  
Radna Renata Caban zapytała o zobowiązania. 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że długi mają: Narastająco to jest ponad 25 mln zł, odkąd nastąpiła 
komercjalizacja w 2014 roku. 
Radna Renata Caban zapytała, czy NFZ zalega z transzami czy płaci na bieżąco? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że nie zalega, płaci na bieżąco.  
Radny Jan Kawulok zauważył, że chyba wszystkim płaci na bieżąco. 
Radna Renata Caban zasygnalizowała, że jednak nie wszystkim NFZ płaci na 
bieżąco: Jadę z Rady Społecznej Szpitala Specjalistycznego Nr 2 w Bytomiu – tam 
zwłoka trwa troszkę więcej niż kwartał. To oznacza, że dyrektor musi wziąć kredyt. 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział: W naszym przypadku, jeżeli chodzi o kontrakt to NFZ płaci w terminie 
ale jeżeli chodzi o nadwykonania to jest już dowolność. Generalnie od dwóch lat mamy 
zapłacone 100% wszystkich nadwykonań, które zostały zrealizowane, ale nie zawsze 
ta zasada jest stosowana – jeżeli NFZ podejmie decyzję , że zapłaci 50 czy 70% to 
reszta idzie w koszty.  
Radna Renata Caban podkreśliła, że Szpital Nr 2 w Bytomiu jest ginekologiczno – 
położniczym i w kwestii nadwykonań są w dobrej sytuacji, bo są realizowane wszystkie. 
Są jednak te opóźnienia z płaceniem NFZ.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
zauważył trudno limitować porody.  
Radny Jan Kawulok stwierdził, że jutro zwróci się w tej sprawie do Funduszu.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
stwierdził, że w takich przypadkach dyrektor musi się kredytować. Jeżeli płatność 
występuje w okresach kwartalnych to sytuacja jest komfortowa ale są świadczenia 
rozliczane dopiero w grudniu.  
Radny Piotr Bańka zasygnalizował, że w jego jednostce nielimitowane świadczenia 
są w marcu.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
stwierdził, że ryczałt jest płacony w terminie, nielimitowane kwartalnie, ale są jeszcze 
nadwykonania poza, które są płacone różnie. 
Radny Piotr Bańka zauważył, że wszystko zależy, ile jest nadwykonań w innych 
jednostkach i ile Fundusz ma pieniędzy.  
Radna Renata Caban podkreśliła, że te przesunięte terminy płatności są dla szpitala 
dużym problemem.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
przypomniał, że do tej pory nie mieliśmy majątku, ale samorząd podjął uchwałę i 
wyposażył nas w majątek. Jesteśmy jednak przedsiębiorstwem, który nie ma kredytu 
w rachunku. Dla banku nie istniejemy – tyle, że mamy własną osobowość prawną.  
Radny Jan Kawulok zapytał, czy ten kontrakt 10-letni jest korzystny dla Was? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że nie do końca: Sam kontrakt na 10 lat jest dobry. Wycena jest jednak 
co roku – raz jest korzystna, a raz nie. Dzisiaj jesteśmy w sytuacji, że dla nas w ocenie 
ekonomicznej, lepszym jest lecznictwo sanatoryjne dla dzieci, gdzie odnotowujemy 
cały czas nadwykonania. Tymi dodatkowymi środkami spłacamy długi sanatorium dla 
dorosłych, a musimy je spłacić by rozmawiać o nowych produktach.  
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz podniosła kwestię szkoły przy 
jednostce.  
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
powiedział: Jest zespół szkól specjalnych, który jest w Szpitalu Stokrotka. Problem, 
który u nas występuje to brak przedszkola. Ponieważ produkt kierowany do dzieci jest 
od 3 do 18 lat i tym dzieciom nieszkolnym trzeba zapewnić opiekę dydaktyczną i 
wychowawczą, którą powinno zapewnić przedszkole. Tutaj jest luka w przepisach, bo 
Województwo nie może prowadzić przedszkola – to zadanie gminy ale gmina 
Goczałkowice w tej kwestii jest oporna. W przypadku przedszkoli specjalnych jest 
refinansowanie w stosunku do miejsca zamieszkania – za każde dziecko gmina 
dostanie refundację z samorządu w którym dziecko mieszka, za wyjątkiem dzieci z 
orzeczeniem o niepełnosprawności.  
Radna Julia Kloc – Kondracka czy jest dużo dzieci, które potrzebowały przedszkola? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że nie jest dużo tych dzieci. 
Radna Jadwiga Baczyńska czy rozmawiacie z Gminą na ten temat? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że tak rozmawiamy. Mamy obszerną korespondencję. Gmina nie potrafi 
zrozumieć, że gdyby nie było sanatorium dziecięcego, to duża część mieszkańców 
straci pracę. Tutaj gmina powinna wesprzeć dużego przedsiębiorcę.  
Radna Jadwiga Baczyńska ta opieka dydaktyczna dla małych dzieci, gdzie ma być 
zapewniona? Ile jest tych dzieci? 
Prezes Zarządu Uzdrowiska Goczałkowice Zdrój sp. z o.o. Jarosław Wieszołek 
odpowiedział, że opieka dydaktyczna ma być w miejscu udzielania świadczeń: To są 
pojedyncze przypadku – dwójka, trójką, najczęściej w czasie wakacji.  
 
Następnie Prezes Jarosław Wieszołek oprowadził Komisję po Uzdrowisku. Członkowie 
Komisji zwiedzili Inhalatorium, Eko-zakątek. Obejrzeli urządzenia traktu zabiegowego 
między innymi salę do kinezyterapii i fizykoterapii, a także nowoczesną Pracownię 
Diagnostyczną RTG. W trakcie zwiedzania pan Prezes przybliżył członkom Komisji 
charakterystykę Uzdrowiska, którego początki sięgają końca XIX wieku, a także plany 
na przyszłość. Plany dotyczą między innymi przywrócenia pierwotnego wyglądu i 
funkcji Pawilonu Wrzos, czy modernizacji dawnego Hotelu Prezydent. Planuje się 
również modernizację przestrzeni publicznej – nowe oświetlenie, modernizację 
roślinności, wymianę nawierzchni czy wykonanie drogi pożarowej, a także budowę 
zatok autobusowych, czy parkingu. Spółka chce też modernizować Szpital Dziecięcy - 
Stokrotkę, gdzie powstaną nowe przestrzenie dla rehabilitacji, zarówno stacjonarnej, 
jak i ambulatoryjnej.  
 

Ad. 3 
Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz poinformowała, że nie ma 

żadnych projektów uchwał skierowanych do opiniowania przez Komisję. Stwierdziła 

też, że z uwagi na wcześniejsze opuszczenie posiedzenia przez jedną z Radnych, 

Komisja właśnie utraciła quorum.  

 
Ad. 4  
Sprawy różne 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz przypomniała, że do członków 
Komisji został wysłany protokół nr 58 ale z uwagi na brak quorum nie można go w tej 
chwili przegłosować. Musimy przesunąć to na kolejne posiedzenie.  
Radna Renata Caban powróciła do tematu trudnej sytuacji Szpitala Specjalistycznego 
Nr 2 w Bytomiu, gdzie z uwagi na opóźnienia z NFZ istnieje groźba utraty płynności 
finansowej i konieczności wzięcia kredytu: Rozmawiałam z Przewodniczącą Rady 
Społecznej na temat uruchomienia, przyspieszenia bądź choćby zapytania NFZ 
dlaczego się tak dzieje, dlaczego Fundusz nie płaci choć powinien. Rozumiem, że są 
dwa rodzaje płatności ryczałty i nadwykonania. Musiałabym dowiedzieć się od Pani 
Dyrektor Szpitala, z jakiego tytułu są te zaległości. Chciałbym, by Zarząd podjął jakieś 
działania w kierunku Funduszu.  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Alina Bednarz przypomniała, że z uwagi na 
brak quorum nie może sformułować i przegłosować żadnego wniosku. Pani Radna 
Caban musi indywidualnie zgłosić sprawę do pani Marszałek. Wobec braku dalszych 
zgłoszeń podziękowała wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończyła posiedzenie 
Komisji.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
PROTOKÓŁ SPORZĄDZIŁA  
MAŁGORZATA CIESZYŃSKA – SOKOŁOWSKA 

 
 
 

ZASTĘPCA PRZEWODNICZĄCEGO KOMISJI 
POLITYKI SPOŁECZNEJ I OCHRONY 

ALINA BEDNARZ  
 
 


